
Protokół Nr 38/2018 
z posiedzenia XXXVIII Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  31 sierpnia  2018 roku 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 11.03 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
6. Ocena funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie gminy. 
7. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 

szkolnego 2018-2019. 
8. Ocena wykonania budżetu gminy  za I półrocze 2018 r.  
9. Informacja z realizacji zadań w zakresie gospodarki nieczystościami. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte                                                                                                             
      na  2018 r.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji. 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu korzystania z terenu przy fontannie oraz z fontanny usytuowanej 
na Placu Zabaw w Obrytem. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy 
Obryte miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Obryte. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 

Otwarcia posiedzenia XXXVIII Sesji Rady Gminy dokonał Pan Rafał Jackowski  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 14, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Listy obecności radnych oraz  osób zaproszonych  stanowią załączniki do protokołu. 
 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
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Uwag ani zmian w porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Za przyjęciem porządku obrad  głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 
Porządek obrad   został przyjęty. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XXXVII posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół z XXXVII posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XXXVII  posiedzenia Sesji  głosowało 14 radnych         
(100% obecnych) . 
 
Protokół z XXXVII posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Falba -  w ostatnim czasie była wykonana droga między Obrytem a  Sadykrzem ze 
środków rządowych. Chciałbym podziękować w imieniu własnym i użytkowników 
tej drogi za jej wykonanie . Była w bardzo złym stanie. Takich funduszy przydałoby 
się więcej, ponieważ bardzo dużo istniejących dróg wymaga naprawy. 
P.Borczyński – czy będzie wymieniona szyba na przystanku w Rozdziałach. 
 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie z działalności za okres od czerwca do dnia 
dzisiejszego. W tym czasie odbyła się też sesja w trybie pilnym.  
Zakończyliśmy najdroższe i trudne zadanie pn. Głęboka termomodernizacja 
budynku ZPO oraz Urzędu Gminy w Obrytem. Zadanie jest zakończone i rozliczone. 
Dofinansowanie będzie 80%.Jak to będzie się sprawdzało, to zobaczymy. 
Wykonawcy twierdzą, że do temperatury -50 olej opałowy nie będzie używany. 
Zakończona jest również droga Sadykierz. Gdy środki dostaniemy, to zapłacimy za 
wykonanie tej drogi. Byłem na spotkaniu z Wojewodą , środków na drogi będzie 
więcej, więc będziemy składać wnioski o dofinansowanie. Największe 
dofinansowanie jest do dróg realizowanych w ramach zarządzania kryzysowego. 
Realizujemy fundusz sołecki, trochę to jest marnotrawstwo pieniędzy. Jak 
wykonamy 300 m drogi asfaltowej, to jest z tego pożytek. Żwir i piasek sypiemy a 
drogi cały czas nieprzejezdne albo nie w tym miejscu posypane. Podpisaliśmy 
umowę na drogę w Kalinowie z dofinansowaniem z FOGR-u. Ma być wykonana do 
końca września. W Kalinowie mamy jeszcze wykonać drogę do Narwii o dł. 250 m. 
Droga Psary Maliki - nazwa zadania się zmieniła z „przebudowa” na „budowa”, 
trochę się sprawa przedłuży, ale będziemy zadanie realizować. 
W trakcie uzgadniania jest dokumentacja drogi Tocznabiel. 
Droga Sokołowo Włościańskie tzw. Kasztany- będziemy chcieli zrealizować jeszcze 
w tym roku. 
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Termomodernizacja Domu Kultury w Obrytem- ten rok jest bardzo trudny i 
kosztowny do wykonywania inwestycji. Brakuje wykonawców i usługi są bardzo 
drogie. Znaleźliśmy wykonawcę i będziemy realizować to zadanie. 
Zakup samochodu strażackiego – mamy potwierdzone dofinansowanie w kwocie 
700.000 zł. Po przetargu samochód będzie zakupiony za kwotę 863.000 zł w wersji 
standardowej bez wyposażenia. 
Remont ZPO w Obrytem – dostaliśmy dofinansowanie na Klub Malucha, ale w 
pierwszej wersji miał on podlegać organizacyjnie pod ZPO w Obrytem. Okazało się, 
że tak nie można, że musi być oddzielna jednostka organizacyjna. Dla gminy to 
bardzo duży koszt, dla kilku osób nie będziemy tworzyć Klubu. Remont został 
zrobiony w gimnazjum i tam zrobimy sale dla młodszych dzieci a w starym 
przedszkolu pozostaną starsze dzieci. Koszt tego Klubu byłby w granicach 300-
350.000 zł rocznie. 
Sprawa gazu ziemnego – dzwoniłem do Gazownictwa w Warszawie i Ciechanowie, 
gdzie zażądano mapki z numerami działek , których właściciele wyrażają chęć 
podłączenia do sieci gazowej oraz zainteresowanych instytucji z terenu gminy. 
Informacje na ten temat zamieściliśmy w terenie i osoby chętne zgłaszały się do 
gminy. Następnie to wszystko wysłaliśmy i odpowiedź ma być w ciągu 2 miesięcy. 
Realizacja tego przedsięwzięcia byłaby w ciągu 2 lat, koszt przyłącza to 1800 zł netto 
plus koszty przerobienia instalacji we własnym zakresie. 
Fundusz sołecki – przetarg na gruz był ogłaszany dwa razy, w końcu się udało i 
będziemy wozić gruz na drogi gminne. Zadania realizowane w ramach funduszu 
sołeckiego trudno jest zaplanować na zebraniu, gdy się nie zna kosztów, ponadto 
mało jest osób na zebraniu . Później wychodzi tak, że zaplanowane zadanie jest dużo 
droższe niż było planowane i nie wystarcza środków, więc trzeba dołożyć z 
gminnych. Na 30 zadań prawie wszystkie są już wykonane. 
Ponadto organizujemy różnego rodzaju uroczystości, które trzeba przygotować i też 
wymagają dużo pracy i wysiłku. Dziękuję sołtysom za przygotowane wieńce  na 
tegoroczne dożynki w Obrytem. Ponadto były odbiory świetlic wiejskich w 
Cyganach i Ciółkowie. 
Nadanie imienia szkole w Obrytem – trzeba przeprowadzić odpowiednią procedurę, 
żeby to zrealizować. Trzeba się tym zająć. 
Zamiana drogi z Państwem Włodarczyk – radni wyrazili zgodę na zamianę, koszty 
geodety i przeniesienia tej drogi mają pokryć Państwo Włodarczyk. 
P.Kruszewska – trzeba dopilnować, aby ta nowa droga była obkopana. 
P.Wójt – droga w Obrytem przy DINO – sprawa sporna powstała, jest wyznaczony 
geodeta z Makowa, pewnie sprawa będzie w sądzie rozpatrywana. 
Zapraszam wszystkich mieszkańców na 4.09.2018 r. we wtorek na konferencję 
antysmogową o godz. 16.00 w WDK w Obrytem. 
Informacja dla radnych , że na dzień 16 września 2018 r. trzeba złożyć oświadczenia 
majątkowe składane na dwa miesiące przed upływem kadencji. 
 
Ad.6. Ocena funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie gminy. 
 
P.Przew. RG udzielił głosu następującym osobom:  
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P.Wójt – przedstawiciele Ośrodków Zdrowia byli obecni na posiedzeniu Komisji 
Oświaty i przedstawiali informacje w tym zakresie. Zastrzeżeń do pracy Ośrodków 
nie ma. Firma ESKULAP wykonała w ramach umowy ocieplenie i elewację dwóch 
ścian. W kolejnych latach będą zrobione kolejne dwie ściany. W Ośrodku Zdrowia 
trzeba wymienić dach, ponieważ jest w bardzo złym stanie oraz temat podjazdu dla 
niepełnosprawnych musi być wykonany. 
Następnie P.Wójt przedstawił informacje w zakresie funkcjonowania dwóch 
Ośrodków Zdrowia na terenie gminy , informacje stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uwag ani pytań dot. pracy Ośrodków Zdrowia na terenie gminy nie zgłoszono. 
 
Ad.7. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2018-2019. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
 
P.Wójt – przedstawił informację w tym zakresie, która stanowi załącznik do 
protokołu. 
P.Wójt – placówki oświatowe są w bardzo dobrym stanie. Są przygotowane do 
rozpoczęcia roku szkolnego. Zwolnień nauczycieli w naszej gminie nie ma. 
 
Ad.8. Ocena wykonania budżetu gminy  za I półrocze 2018 r.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
 
P.Skarbnik –wykonanie budżetu Gminy Obryte na dzień 30 czerwca 2018 r. przedstawia się 
następująco: 
Dochody w wysokości – 11.027.749,57 zł, co stanowi 47,03% planu budżetu, 

w tym : 

a) dochody bieżące –  10.763.542,76 zł, co stanowi  52,91% planu, 

b) dochody majątkowe – 264.206,81 zł, co stanowi 8,50% planu, 

Wydatki bieżące w wysokości – 9.174.895,15 zł, co stanowi 46,62% planu, 

Wydatki majątkowe w wysokości – 1.754.189,82 zł, co stanowi 29,70% planu. 

Na dzień 30.06.2018 r. wynik budżetu stanowi planowany deficyt w wysokości: 2.137.139,16zł. 
Pokrycie planowanego deficytu zaplanowano przychodami z emisji obligacji komunalnych w 
kwocie: 1.000.000,00 zł oraz wolnymi środkami, w kwocie: 1.137.139,16 zł. 

Plan przychodów wynosi: 2.857.075,16 zł, w tym: 

1) emisja obligacji komunalnych: 1.719.936,00 zł z przeznaczeniem na: 

- rozchody z tytułu  wykupu obligacji komunalnych wyemitowanych w latach ubiegłych w 
kwocie: 700.000,00 zł oraz spłatę raty pożyczki zaciągniętej w WFOŚiGW w kwocie:  19.936,00 zł, 

- pokrycie planowanego deficytu budżetu w kwocie: 1.000.000,00 zł; 

2) wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ufp:  1.137.139,16 zł z przeznaczeniem na 
pokrycie planowanego deficytu budżetu, 
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Plan rozchodów wynosi: 719.936,00 zł i obejmuje rozchody z tytułu wykupu obligacji Wykonanie 
rozchodów przypada na   II półrocze bieżącego roku.  

Zadłużenie Gminy na dzień  30.06.2018 r. wynosi: 5.089.367,10 zł, w tym: 

- obligacje komunalne – 4.890.000,00 zł, 

- pożyczka z WFOŚiGW – 199.367,10 zł. 

Poziom zadłużenia w stosunku do planowanych dochodów ogółem: 21,70%. 

Zobowiązania na dzień 30 czerwca 2018 r. wyniosły: 371.762,56 zł. Są to zobowiązania, których 
termin płatności przypada na II półrocze 2018 r.  

Ww. zobowiązania nie są zobowiązaniami wymagalnymi.  

Należności wymagalne stanowią kwotę 648.272,15 zł. Na należności wymagalne składają się: 

� zaległości podatkowe: 199.523,41 zł, 
� zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

49.368,02 zł, 
� zaległości z tytułu opłat za wodę i kanalizację: 100.111,89 zł, 
� zaległości z tytułu najmu składników majątkowych: 5.974,65 zł, 
� należności alimentacyjne: 293.094,18 zł, 
� zaległości z tytułu opłaty za umieszczanie urządzeń w pasie dróg gminnych:                   

200,00 zł. 

Nadpłaty na dzień 30 czerwca 2018 r.  stanowią kwotę: 8.611,38 zł i dotyczą: 
� opłat za wodę i kanalizację: 240,17 zł, 
� podatków: 7.224,11 zł, 
� opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 1.147,10 zł. 

DOCHODY zostały zrealizowane w kwocie  11.027.749,57 zł, w tym Dochody własne- 
2.976.864,64 zł. 
Na dochody własne składają się: 

1. Dochody z podatków i opłat –1.285.433,27 zł, w tym: 

- podatek od nieruchomości    - 619.954,85 zł, 
- podatek rolny     - 176.110,73 zł, 
- podatek leśny     -   99.023,76 zł, 
- podatek od środków transportowych  -   36.541,97 zł, 
- podatek w formie karty podatkowej  -        810,00 zł, 
- podatek od spadków i darowizn   -   14.834,03 zł, 
- podatek od czynności cywilno-prawnych   -   48.143,00 zł, 
- opłata skarbowa     -     9.757,00 zł, 
- opłata za zezw. na sprzedaż nap. alkohol.  -   41.294,57 zł 
- opłata targowa     -          70,00 zł 
-dochody z tytułu opłaty za zajęcie pasa drogowego – 24.605,00 zł; 
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-wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego oraz z wyżywienia w 
przedszkolach:     -       19.109,00 zł, 
 - pozostałe opłaty       -        3.162,20 zł 
- dochody z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi- 192.017,16 zł; 
2. odsetki od nieterminowych wpłat 
  podatków i opłat     -     17.091,25 zł, 
3. Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych – 91.848,00 zł; 
4. Wpływy z najmu składników majątkowych oraz zwroty za c.o. – 44.997,73 

zł; 
5. Dochody z tytułu czynszu dzierżawnego obwodów łowieckich – 3.613,56 zł; 
6. Dochody pochodzące z opłat za wodę i kanalizację – 298.710,99 zł; 
7. Pozostałe dochody- 52.236,86 zł, w tym kapitalizacja odsetek, z opłat za 

dożywianie w stołówkach szkolnych, rozliczeń z tytułu podatku Vat,  
8. Udziały w podatkach dochodowych stanowiących dochód budżetu państwa                         

w tym: 
- w podatku dochodowym od osób fizycznych -1.007.837,00 zł, 
- w podatku dochodowym od osób prawnych –    2.737,17 zł. 

9. Refundacja ze środków PROW 2014-2020 wydatków poniesionych na zadanie pn. 
„Remont świetlicy wiejskiej w Cyganach”: 172.358,81 zł. 
 
Subwencje zostały wykonane w kwocie: 4.430.534,00 zł,  
Wykonanie dotacji celowych w kwocie: 3.620.350,93 zł , w tym na zadania rządowe-
zlecone przez organy administracji rządowej: 3.234.614,92 zł. 
 

Zaplanowane gminne wydatki budżetowe zostały wykonane w wysokości: 10.929.084,97 zł,                                    
i przeznaczone na  wydatki bieżące: 9.174.895,15, tj. 46,62% planu, 
Wydatki inwestycyjne Gminy Obryte w I półroczu 2018 r. stanowiły kwotę: 5.906.422,48 zł  
Wydatki inwestycyjne realizowane w ramach funduszu sołeckiego łącznie  wyniosły  99.627,77 zł.              

Na dzień 30 czerwca 2018 r. zrealizowano wydatki majątkowe w wysokości: 1.754.189,82 zł, co 
stanowi 29,70 % planu, w tym wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust 3 ufp: 
1.193.792,58 zł,  

Pytań ani uwag do realizacji budżetu gminy za I półrocze 2018 roku nie wniesiono. 
 
Ad.9. Informacja z realizacji zadań w zakresie gospodarki nieczystościami. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Dyga T. - gospodarkę nieczystościami można podzielić na dwie zasadnicze 
kategorie: 
1 – odpady stałe czyli komunalne 
2 – odpady ciekłe czyli ścieki 
Już ponad 5 lat tj. od lipca 2013 roku funkcjonuje nowy system odbioru odpadów 
komunalnych od mieszkańców stale zamieszkałych, który prowadzi gmina. 
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Odpady stałe zarówno zmieszane jak i segregowane są odbierane jeden raz w 
miesiącu tj. w 3 lub 4 czwartek każdego miesiąca, a dwa razy w roku zbierane są 
odpady wielkogabarytowe(meble sprzęt AGD,RTV) tj. lutym i październiku. 
Odbiór odpadów prowadzi firma MPK Ostrołęka, z którą jest zawarta umowa na 
2 lata od 01.01.2017r.do 31.12.2018r - miesięczne Gmina im płaci 31.250zł 
W ramach umowy firma zapewnia pojemniki oraz worki na odpady segregowane. 
Opłaty za odpady od gospodarstw domowych są wnoszone co kwartał do 20 
każdego pierwszego miesiąca kwartału w kwotach ustalonych uchwałą Rady Gminy 
Obryte od 01.01.2017r. 
Na terenie gminy Obryte obecnie 1034 gospodarstwa domowe objęte są tym 
systemem, z czego 505 gospodarstw oddaje odpady zmieszane i 529 gospodarstw 
odpady segregowane. 
Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych tzw. PSZOK który znajdywał  się  
na terenie byłego SKR w Obrytem obecnie jest przenoszony na działkę gminną obok 
oczyszczalni ścieków w Obrytem, ponieważ działka została sprzedana Można tam 
będzie przywozić odpady segregowane oraz odpady niebezpieczne takie jak farby, 
tusze, baterie, akumulatory, zużyte opony i zużyty sprzęt elektryczny i 
elektroniczny. 
Według sprawozdań w 2017 roku ogółem z terenu gminy Obryte zostało odebrane 
758 ton odpadów zmieszanych i 386 ton odpadów segregowanych, w tym między 
innymi: 95 ton opakowań z  tektury,155 ton papieru, 30 ton opakowań PET, 25 ton 
opakowań z metalu, 3 tony opakowań ze szkła, 47 ton odpadów ulegających 
biodegradacji, 31 ton odpadów wielkogabarytowych. 
Dla nieruchomości , gdzie nie są na stałe zameldowani mieszkańcy tj. sklepy, szkoły, 
domki letniskowe, firmy, zakłady – obowiązuje nadal stary system odbioru 
odpadów tzn. na podstawie umowy cywilnej zawartej z firmą prowadzącą odbiór 
odpadów. Dla mieszkańców na terenach letniskowych jest prowadzony punkt 
sprzedaży i odbioru odpadów w workach u  Pani Bożeny Godlewskiej -Zambski 
Kościelne. 
P.Borczyński – czy wzrasta liczba odpadów w gminie. 
P.Dyga – jest coraz więcej odpadów. 
P.Wójt – śmieci mamy coraz więcej, dlatego też ceny za śmieci są coraz wyższe. 
  
Na 24 miejscowości  w gminie Obryte  tylko 5 ma kanalizację sanitarna zaś   w   19 
wsiach ścieki są gromadzone w szambach  przydomowych. 
Aktualnie  tylko jedna firma  ma decyzje Wójta zezwalająca na odbiór ścieków od 
mieszkańców gminy Obryte.  . Jest to firma RENMARK    Marek Dąbrowski z 
Pułtuska, która  świadczy  usługi wywozu ścieków (według sprawozdania  w 2017r. 
firma ta  odebrała 412m3 ścieków-głównie od  szkół oraz od letników).  Większość 
gospodarstw używa  beczkowozów  od rolników do wywozu ścieków. Na 
oczyszczalni w Psarach jest punkt zlewny gdzie można przywieść ścieki 
beczkowozem w ilości do 12 m3 na dobę , ale w minionym roku bardzo mało osób z 
tego punktu korzystało. 
W 5 wsiach Gminy Obryte funkcjonuje kanalizacja sanitarna tj, Obryte, Psary, 
Gródek Rządowy i Nowy oraz Sadykierz co stanowi  52 % wszystkich mieszkańców 
(4839 osób-cała gmina  a w tych 5 wsiach jest 2.520 osób). 
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W 2017 roku oczyszczalnie gminne przyjęły   w Psarach – 12 tys.m3ścieków ,  w 
Gródku 23 tys. m3 . Oczyszczalnia DPS Obryte przyjęła 83 tys. m3 ścieków. 
Od 1 lipca2016 roku Gmina Obryte przejęła w użytkowanie oczyszczalne z DPS, 
gdzie zostały zamontowane oddzielne liczniki pomiaru energii i wody. 
Został także  naprawiony przepływomierz  oczyszczonych ścieków . 
Po przejęciu  oczyszczalni  jest oszczędność , bo już nie płacimy co roku 35 tys. za 
amortyzacje obiektu. 
Jest  wykonana dokumentacja techniczna wraz z pozwoleniem na budowę na 
oczyszczalnię ścieków w Zambskach Starych , do której w przyszłości planuje się 
dostarczyć ścieki ze wsi Zambski Kościelne i Zambski Stare , a w następnym etapie 
Kalinowo i Gostkowo.  
P.Wójt – mieszkańcy naszej gminy produkują coraz więcej śmieci a później dziwią 
się, że są tak wysokie opłaty za śmieci. Problem śmieci pojawia się najczęściej na 
terenach nadnarwiańskich. Było zorganizowane 3 razy spotkanie z mieszkańcami 
działek letniskowych w tej sprawie i dalej śmieci są wyrzucane przy drogach. W 
Zambskach Starych było 6 worków śmieci wyrzucone przy drodze. Gmina musi 
sprzątnąć te śmieci i jeszcze za nie zapłacić. Jeżeli ktoś zauważy taką sytuację, to 
proszę spisać nr rejestracyjny lub reagować w inny sposób. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Skarbnik– zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczą roku 2018 i są 
konsekwencją zmian wprowadzonych do uchwały budżetowej, także jest ona 
odzwierciedleniem zmian uchwały budżetowej.  
Następnie P.Skarbnik przedstawiła powyższe zmiany z uzasadnienia do uchwały w 
sprawie zmiany WPF i zmiany Uchwały Budżetowej na 2018 r., które stanowią 
załączniki do uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie  stanowisk             
w sprawie omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych  
jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Rychlicki  – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Planowania Przestrzennego jest 
za podjęciem uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem przedstawionej uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXVIII/251/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Obryte  została podjęta. 
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Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na  2018 r.  
 
P.Przew.RG – wszystkie zmiany w budżecie były omawiane szczegółowo na 
komisjach Rady Gminy. Zmian nie ma , zatem proszę o pytania.  
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jednogłośnie jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Rychlicki– Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXVIII/252/2018  w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Obryte na  2018 r.  została podjęta. 
 
Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji. 
 
Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Skarbnik– w projekcie budżetu na 2018 rok jak i w dotychczasowej jego realizacji 
była zaplanowana emisja obligacji w kwocie 1.719.936 zł. Po wprowadzonych 
zmianach do budżetu planujemy emisję obligacji w kwocie 1.600.000 zł. Planowana 
emisja obligacji ma na celu zapewnienie sfinansowania planowanego deficytu 
budżetu w kwocie 900.000 zł w związku z realizowanymi  zadaniami 
inwestycyjnymi. Natomiast kwota 700.000 zł jest przeznaczona na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań Gminy z tytułu wyemitowanych papierów 
wartościowych. W tym roku jeszcze mamy spłatę raty pożyczki z WFOŚiGW                     
w kwocie 19.936 zł , którą planujemy spłacić z wolnych środków. Emisja obligacji 
została zaplanowana na rok 2018. Koszty związane z przeprowadzeniem emisji 
zostaną pokryte z dochodów własnych z tytułu udziałów w podatku dochodowym 
od osób fizycznych. Koszty  dotyczące wypłaty oprocentowania zostaną pokryte z 
tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Wydatki związane z 
wykupem obligacji zostaną pokryte z dochodów własnych Gminy z tytułu udziałów 
w podatku dochodowym od osób fizycznych lub przychodów z tytułu zaciąganych 
kredytów lub emisji obligacji w latach 2019-2028. Terminy wykupu obligacji zostały 
zaplanowane na lata 2019-2028. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
P.Karczewska – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 
 
P.Przew.RG  odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw nie było, 1 radny wstrzymał 
się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXVIII/253/2018 w sprawie emisji obligacji została podjęta.  
 
Ad.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia 
Regulaminu korzystania z terenu przy fontannie oraz z fontanny usytuowanej na 
Placu Zabaw w Obrytem. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Ostaszewska – uchwała w tej sprawie była podejmowana w czerwcu,  otrzymaliśmy zalecenie 
Wydziału Nadzoru Prawnego, aby usunąć niektóre punkty z regulaminu, dlatego też mamy 
nowe brzmienie   Regulaminu. 
Następnie P.Ostaszewska odczytała treść Regulaminu. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Karczewska  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXVIII/254/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia 
Regulaminu korzystania z terenu przy fontannie oraz z fontanny usytuowanej na 
Placu Zabaw w Obrytem w sprawie została podjęta. 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy 
Obryte miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Ostaszewska - w  marcu 2018 r. weszła w życie ustawa nowelizująca ustawę  o wychowaniu              
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi , który nakłada na rady gmin obowiązek 
uchwalenia nowych uchwał dotyczących zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych, określając jednocześnie czas obowiązywania 
dotychczasowych uchwał.  
Następnie P.Ostaszewska odczytała § 1,2 i 3 projektu uchwały. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały, 
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
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P.Karczewska  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXVIII/255/2018 w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie 
gminy Obryte miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych została podjęta. 
 
Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P. Ostaszewska - w związku ze zmianą art. 12 ustawy z dnia 26 października 1982 r.                         
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada Gminy ma 
obowiązek ustalić w drodze uchwały maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż i 
podawanie napojów alkoholowych . 
Obecnie obowiązujące uchwały Rady Gminy Obryte  dotyczyły:  
- liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych powyżej 4,5% alkoholu (z 
wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, których 
było 25 punktów  
-   liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych  zawierających powyżej 4,5 
proc. alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych w miejscu sprzedaży (3 punkty) 
Natomiast nowa uchwała precyzuje ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych. 
Następnie P.Ostaszewska odczytała § 1 i 2 projektu uchwały. 
P.Skoczylas – czy można zwiększyć tą liczbę zezwoleń. 
P.Ostaszewska – Rada może zwiększyć liczbę zezwoleń. 
P.Przew.RG- proszę o stanowiska komisji w sprawie projektu omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały, 
P.Rychlicki – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Karczewska  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem omawianej 
uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXXVIII/256/2018 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wójt –  ad. zapytania P.Borczyńskiego - wysłaliśmy do firmy pismo i mieli 
wymienić , gdy będą w pobliżu montować jakieś przystanki. Do tej pory nikt się nie 
pojawił. Jeszcze raz ponowimy pismo w tej sprawie. 
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Ad.17. Wolne wnioski i informacje. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – w tym roku przeznaczyliśmy na inwestycje 5.900.000 zł tj. ok 23-25% 
budżetu, gdzie w innych latach było tylko od 6 do 8%. Proszę sołtysów i radnych, 
aby mówili prawdę o działaniach gminy. Jest to zasługa nas wszystkich, nie tylko 
moja zasługa. Chcę, aby w każdej wsi coś było zrobione. Najwięcej środków poszło 
na Obryte. Staram się pomagać mieszkańcom w miarę możliwości finansowych. Nie 
chcę słyszeć takich stwierdzeń, że w gminie nic się nie robi, bo to jest nieprawda. 
Dużo zostało zrobione w gminie w ostatnich latach. Jest to zasługa radnych, 
sołtysów. Jest to nasze wspólne osiągnięcie. Realizujemy budżety gminy na kolejne 
lata a nawet robimy więcej niż było zaplanowane. 
P.Kruszewska – proszę, aby w uchwale w sprawie zamiany drogi w Ciółkowie był 
zapis dot. przechodzącej sieci wodociągowej przez tą działkę. Proszę o uregulowanie 
tego w uchwale. 
P.Borczyński – czy 300+ już zostało wypłacone w naszej gminie. 
P.Wróblewska – wszystkich świadczeń będzie 712, część już jest wypłacona. 
P.Wójt – zamiana drogi gminnej z Państwem Włodarczyk-najpierw geodeta musi 
wytyczyć działkę pod drogę i musi to być tyle metrów, ile wynosi powierzchnia 
istniejącej drogi. Następnie podejmiemy uchwałę i zdecydujemy, 
najprawdopodobniej ustalimy służebność dot. istniejącej sieci wodociągowej, 
natomiast hydrant najlepiej byłoby przenieść w inne miejsce lub zlikwidować. 
P.Linka – czy będzie naprawiony ten próg na drodze w Zambskach czy usunięty. 
P.Wójt – jest to zadanie z funduszu sołeckiego, będzie naprawione. 
P.Linka – trzeba założyć lampę do P.Kosińskich i  Krawczyków w Zambskach 
Kościelnych k. starej „organistówki”. 
P.Wójt – najpierw musimy wykonać to, co było zaplanowane w innych 
miejscowościach dot. oświetlenia ulicznego. Jak wystarczy środków , to zrobimy. 
P.Przew.RG –przypominam, aby na dzień 16 września złożyć oświadczenia 
majątkowe. W imieniu radnych dziękuję Panu Wójtowi za wszystkie inwestycje 
zrealizowane we wsi Obryte. Prosimy o więcej takich inwestycji. 
 
Ad.18. Zakończenie obrad. 
 

Godz. 12.32  – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXXVIII 
Sesji Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
         

Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Rafał Jackowski/ 


